
 

 

08/2012                                                                                               www.stavitel.cz                                                                                                    strana 1 

Kompletní a pestrá přehlídka oborů začala v Brně 
Stavební veletrhy Brno přinášejí komplexní 

informace ze světa stavebnictví, technického 
zařízení budov a interiéru, letos nově doplněné 
o prezentaci investičních a inovačních příleži-
tostí, komunální technologie a služby i stále 
aktuální aspekty ochrany životního prostředí. 
Probíhají až do 28. dubna 2012. 

Souběžně se Stavebními veletrhy Brno a 
mezinárodním veletrhem interiéru a bydlení 
MOBITEX se uskutečňuje také trojlístek ve-
letrhů ENVIBRNO, URBIS INVEST a TECH-
NOLOGIE, na kterém se prezentují na straně 
jedné novinky a trendy v oborech komunálních a environmentálních technologií a služeb, na straně 
druhé regionální inovační strategie a rozvojové plány jednotlivých regionů. 

V pavilonu V roste pasivní dům. Pořadatelé akce chtějí návštěvníky přesvědčit o tom, že je mož-
né pasivní domy stavět rychle a levně. Hotovou stavbu bude možné koupit v dražbě na podzimním 
veletrhu For Arch. Vyvolávací cena bude jedna koruna. Informoval o tom ředitel Centra pasivního 
domu (CPD) Jan Bárta. Užitná plocha domku bude 7,5 x 3,5 metru a výška 3,5 metru. Dispozice 
bude členěna na obytnou část s kuchyňskou linkou a sociální zázemí. Nebude chybět systém říze-
ného větrání, ohřev vody a elektrický přímotop. „Hotovou stavbu chceme v rámci podzimního 
veletrhu For Arch vydražit na aukčním serveru aukro.cz. Aukce bude začínat na jedné koruně, 
novému majiteli může stavba posloužit jako úsporný rekreační domek nebo dokonce malá kance-
lář,“ dodal k dražbě Bárta. 

Státní fond bydlení chce mít ročně na zateplování domů 2 mld. Kč 
Státní fond rozvoje bydlení (SFRB) pracuje 

na tom, aby mohl od roku 2014 poskytovat na 
zateplování a opravy bytových domů ročně 
kolem dvou miliard korun. Peníze by nebyly k 
dispozici jako dotace, ale ve formě úroků s níz-
kým úvěrem. Na semináři o úsporných budo-
vách to řekl ředitel fondu Jiří Koliba. V součas-
né době fond na tento účel peníze neposkytuje. 

„Je to zatím jen neoficiální a předběžná část-
ka, nakonec může být menší i vyšší,“ řekl šéf 
SFRB. Tuzemské úřady připravují jednání o 
podrobnostech s Evropskou komisí. Už teď je 
ale téměř jisté, že pilotní projekt bude mít v roce 
2013 k dispozici 600 milionů korun. Finance na 
úvěry budou pocházet z nástroje Evropské unie s názvem Jessica. Ten slouží hlavně na podporu 
rozvoje městských oblastí. Ještě větší částka může směřovat do energetických úspor z výnosů za 
prodej emisních povolenek. Ministr financí Miroslav Kalousek chce peníze z povolenek použít na 
snížení rozpočtového schodku, část výnosu ale musí jít na zateplení budov. Ministr životního pro-
středí Tomáš Chalupa by chtěl peníze použít na dotace na zateplování domů, nově včetně novosta-
veb. Podle ministerstva financí budou prioritou energetické úspory ve veřejných budovách. Část 
výnosu z povolenek by bylo dobré použít také pro Státní fond rozvoje bydlení, řekl ředitel fondu 
Koliba. 

Stát umožní rychlejší výstavbu energetické infrastruktury 
Při výstavbě elektrické přenosové soustavy by povolovací řízení měla být výrazně zkrácena a 

zjednodušena. Výstavba by se měla vyrovnat tempu budování nových obnovitelných zdrojů. 
„Když se za jeden rok postaví nový zdroj, ale výstavba přenosové soustavy potrvá 13 let, nastává 
komplikovaná situace,“ uvedl ministr průmyslu a obchodu Martin Kuba. Ministerstvo navrhlo 
například při povolovacím procesu přesunout některé pravomoci z obcí a krajů na národní úroveň. 
Existuje také možnost sloučení územního řízení s procesem posouzení vlivů na životní prostředí. 
Dalším návrhem je stanovit časový limit pro územní a stavební řízení na 12 měsíců. V některých 
případech by měl stát dle materiálu využít možnosti vyvlastnění. Často se stává, že majitel pozem-
ku nesouhlasí s projektem, který pak nemůže být realizován. 

Krátce ze obsahu: 
TÉMA: Stavební chemie 
Vývoj nových technologií výrazně pokročil 
Je možné ošetřit dřevo bez chemie? 
Dokonale hladké stěny s novou stěrkou 
PŘÍPRAVA STAVEB 
Inteligentní nakládání s dešťovou vodou 
TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Barevné betony naplňují vize architektury 
Nové systémy pro střešní zahrady 
Češi pomáhají v Kanadě s letmou betonáží 
Originální zastřešení fotbalového stadionu 
VADY A PORUCHY 
Zesílení desky u železničního mostu 
EKOSTAVBA 
Venkovský dům jako partner roubenky 
Objekt se slunolamem a pultovou střechou 
TZB 
Automaticky řízené větrání s rekuperací 
Alternativní řešení v zásobování teplem 
STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Kloubové dampry pro náročné podmínky 
Nová modelová řada akumulačního nářadí 
EKONOMIKA 
Stát jako brzda ekonomické prosperity 
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Metrostav chce v Srbsku investovat přes 300 milionů eur 
Společnost Metrostav je připravena investovat více než 300 milionů eur (zhruba 7,5 miliardy 

Kč) do stavby bělehradského železničního uzlu Prokop a dálnice Bělehrad-Čačak. Zatím bylo 
dojednáno, že při návštěvě delegace srbského ministerstva pro infrastrukturu a energetiku v Praze 
bude s Metrostavem podepsána dohoda o obchodní a technické spolupráci, která bude prvním 
krokem ke konečné smlouvě o účasti této české firmy na realizaci velkých projektů v Srbsku. 

BAK loni zvedla obrat o deset procent a dál chce růst 
Stavební společnost BAK Trutnov, která patří 

mezi největší firmy v oboru v Česku, loni zvedla 
tržby o desetinu na 2,03 miliardy korun. Firma 
rostla přesto, že výkon stavebnictví v Česku loni 
klesl o 3,1 procenta. Po poklesu v roce 2010 firma 
loňského růstu dosáhla díky zakázkám na stavby 
bytů a průmyslových objektů. Letos podnik počítá 
se zvýšením obratu na úroveň 2,2 miliardy korun. V 
rozhovoru to uvedl generální ředitel podniku Dušan 
Čížek. Firma je podle něj úspěšná v rezidenčních 
projektech v Praze, kde pro developery staví stovky 
bytů. „Stali jsme se v Praze jedním z několika do-
davatelů rezidenčních staveb, k nimž mají investoři 
při nynějších enormních požadavcích kupců na kvalitu důvěru,“ řekl Čížek. Loni BAK například 
stavěl byty v projektech Na Radosti, Rokytka a Čámovka. I letos by měl BAK podle Čížka růst v 
oblasti rezidenčního bydlení. „Nyní v Praze spouštíme výstavbu dalších 400 bytů, v rezidenčních 
stavbách jsme na 100 procentech své kapacity,“ řekl. BAK letos také převzal od firmy Orco roze-
stavěný projekt Pivovar Vrchlabí s asi 70 byty. „Letos jej chceme dokončit. Věříme, že v rámci 
rozvoje závodu Škody ve Vrchlabí bude o tyto byty zájem,“ řekl Čížek. V Trutnově BAK nyní 
zahájil stavbu domu s 15 byty v další části projektu Nad školou. 

Loňský zisk firmě klesl téměř o polovinu na 12 milionů korun. Podle Čížka se při poklesu sta-
vebního trhu a rostoucím konkurenčním tlaku snížily marže. Zvýšené náklady podnik měl s tím, že 
někteří subdodavatelé zkrachovali a BAK je v průběhu stavby musel nahradit jinými. Letošní zisk 
podnik plánuje na úrovni deseti milionů korun. 

Český výrobce oken plánuje expanzi do zahraničí 
Společnost Window Holding, největší výrobce 

oken v ČR, chce v příštích letech proniknout do za-
hraničí. Nyní tvoří vývoz zhruba pět procent tržeb 
firmy, za tři až pět let chce však společnost získávat z 
exportu 20 až 30 procent výnosů. Řekl to generální 
ředitel Window Holding Jan Tušl. Tržby holdingu v 
roce 2011 vzrostly asi o tři procenta na dvě miliardy 
korun. Další výsledky společnost nezveřejňuje. 
„Snažíme se soustředit na Německo a několik dal-
ších západoevropských trhů,“ uvedl šéf okenářské 
skupiny. Německo láká Window Holding dobrou 
kondicí ekonomiky. Na tamní trh to navíc firma nemá daleko z jedné ze svých továren v Husinci 
na Prachaticku. „Domácí trh nás ale bude živit dál, je pro nás klíčový,“ dodal Tušl. Prodej oken v 
zahraničí představuje pro okenáře možnost přirozeného růstu firmy, ale také ochranu před výkyvy 
českého trhu. 

Výrobci dveří Sapeli loni klesly tržby 
Společnosti Sapeli loni klesly tržby o 93,5 milionu korun na 1,027 miliardy Kč, a to i kvůli nižší 

výrobě způsobené útlumem ve stavebnictví. Hospodářský výsledek tohoto největšího českého 
producenta interiérových dýhovaných dveří a zárubní se ale i tak zlepšil a firma hospodařila se 
ziskem. Řekl to generální ředitel Václav Bradáč. 
„Rok 2011 hodnotíme pro naši firmu pozitivně,“ 
uvedl Bradáč. Zatímco v roce 2010 skončilo hospo-
daření ztrátou 14,5 milionu Kč, za minulý rok vyká-
zala firma hospodářský výsledek 43 milionů. Ve 
třech výrobních závodech podniku bylo loni vyrobe-
no celkem 360 000 dveří a dveřních zárubní. Bylo to 
v meziročním porovnání o 9,7 procenta méně. Sapeli 
má jeden výrobní závod v Polné a další dva v Jihlavě 
- Starých Horách. V minulém roce v nich pracovalo 
385 lidí. V Polné se vyrábí dýhované dveře, jihlavské 
provozy produkují zárubně a dveře s umělými povrchy. Sapeli působí i na Slovensku a v Rakous-
ku, prodává také v Polsku, Maďarsku, Německu a v Bulharsku. 

Stavební povolení na modernizaci D1 
Ředitelství silnic a dálnic získalo druhé 

stavební povolení na modernizaci dálnice D1. 
Povolení na osmikilometrový úsek Šternov - 
Psáře zatím není pravomocné. Stavět by se 
mělo začít v létě. 

Poláci zastavili stavbu dálnice k hranici s ČR 
Poláci zastavili stavební práce na dálničním 

úseku, který na české straně naváže na dálnici 
D47 do Bohumína. Nařídil to slezský stavební 
úřad kvůli závažným chybám v projektu jed-
noho mostu. 

Františkovy Lázně se brání před soudem 
Františkovy Lázně se brání před soudem 

pokutě 700 tisíc korun, kterou dostaly koncem 
loňského roku od Úřadu pro ochranu hospo-
dářské soutěže za chyby v tendru za 200 mili-
onů korun na rekonstrukci základní školy 
včetně výstavby víceúčelové sportovní haly. 
Město podalo žalobu ke Krajskému soudu v 
Brně. 

ŘSD chce postavit na R7 další úseky 
Silnice číslo 7 z Prahy na Chomutov by se 

mohla změnit na rychlostní R7 i v prostřední 
části trasy. Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) si 
zadalo projektovou dokumentaci na dva úse-
ky, které se napojí z obou stran na už hotový 
úsek u Sulce. Zhruba desetikilometrový sou-
vislý úsek by se tak mohl stát rychlostní silni-
cí, včetně zpoplatnění. 

V Soběslavi se začnou budovat protipovodňová opatření 
Povodí Vltavy zahájí v květnu v Soběslavi 

na Táborsku stavbu protipovodňových opatře-
ní na březích Černovického potoka a Lužnice. 
Při záplavách v letech 2002 a 2006 tam voda 
zaplavila desítky budov a napáchala mnoha-
milionové škody. Práce přijdou na 43 mil. Kč. 

Outletovému centru hrozí nová dražba 
Stavební společnost Průmstav chce znovu 

poslat do dražby rozestavěné outletové cent-
rum Exit 66 poblíž dálnice D1 nedaleko Bene-
šova. Developer projektu totiž stavební firmě 
stále dluží za výstavbu. 

Liberec chystá revitalizaci Lesního koupaliště 
Liberec chystá revitalizaci zdevastovaného 

Lesního koupaliště. Na projekt za 25 až 30 
milionů korun chce žádat dotace z evropských 
fondů. Získat může až 85 % potřebných peněz. 

PPF s KKCG přebraly pohledávky Penty 
SAZKA sázková kancelář, společný podnik 

skupin PPF A KKCG, přebírá všechny pohle-
dávky, které skupiny Penta a E-Invest uplat-
ňovaly v insolvenčním řízení společnosti Saz-
ka prostřednictvím společné firmy Gladiolus. 
Vyřešila se také arbitrážní řízení s Pentou. 

V Benešově vybudují patrové parkoviště 
V Benešově vybudují patrové parkoviště v 

ulici Na Bezděkově, které má vyřešit problé-
my s parkováním v této lokalitě. Mělo by mít 
kapacitu 60 míst. Náklady na výstavbu budou 
činit 8,8 milionu korun a zaplatí je město. 
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ČD už mají stavební povolení na opravu nádraží 
České dráhy už obdržely stavební povolení 

na rekonstrukci Horního nádraží v Karlových 
Varech. V současnosti začala příprava výběro-
vého řízení na firmu, která opravu zchátralého 
terminálu provede. Práce by tak mohly začít 
ještě v letošním roce. 

Zateplování „azbestových“ škol 
Druhá etapa zateplování budov základních 

škol na českobudějovickém sídlišti Máj začne 
ještě tento měsíc. Provede ji stejná firma jako 
první etapu, při níž byl zjištěn v prostorách 
škol zdraví škodlivý azbest. V případě odlože-
ní prací či zrušení dodavatelské smlouvy by 
město přišlo kvůli nedodržení termínů o dota-
ci. 

Stavba děčínské knihovny se prodražila 
Stavba nové děčínské knihovny Atlantik se 

prodražila už o více než 12,7 milionu korun. 
Původní vysoutěžená cena na stavební práce 
byla 116 milionů korun. Město ale vloni mu-
selo v systému veřejných zakázek zveřejnit 
další dvě zakázky na stavební práce za 3,5 a 
6,8 milionu korun. V březnu navíc vypsalo 
další zakázku na stavební práce za 2,4 milionů 
korun. 

Objekty v Kyselce patří majitelům Mattonky 
Asociace sdružení pro ochranu a rozvoj 

kulturního dědictví ČR (ASORD) tvrdí, že 
všechny zchátralé budovy v bývalých lázních 
Kyselka patří majitelům společnosti Karlovar-
ské minerální vody (KMV).  

Viceprezident ASORD Martin Kadrman 
informoval, že Antonio Pasquale, otec součas-
ného generálního ředitele KMV, má propojení 
na firmu C.T.S. Duo, které patří většina nemo-
vitostí. 

ŘSD a Eurovia se přou o inflační doložky 
Spor Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) a 

stavební firmy Eurovia CS o pochybení při 
stavbě zvlněného úseku na D47 pokračuje 
neshodami ohledně inflačních doložek, které 
byly podle ŘSD vyplaceny v rozporu se 
smlouvou. Eurovia tak měla dostat o 120 mili-
onů korun navíc. Pochybení s fakturováním za 
provedené práce Eurovia odmítla. 

V Karlovarském kraji končí stavba R6 
V Karlovarském kraji po více než pěti letech 

skončila stavba rychlostní silnice R6 mezi 
Kynšperkem a Loučkami na Sokolovsku. 
Jednotlivé úseky dokončovaly stavební firmy 
postupně a stejně tak předávaly do provozu. 
Naposledy trasu mezi Sokolovem a Loučkami. 
Silnice dlouhá 20 kilometrů stála téměř devět 
miliard korun, mezi nenáročnější úseky patřilo 
přemostění řeky Ohře. 

ČVUT chce v Kladně postavit kampus 
ČVUT chce v příštích letech za 500 milionů 

korun z kladenských kasáren udělat vysoko-
školský kampus. Dlouho plánovaná přestavba 
kasáren Lidice, kterou škola připravuje s měs-
tem, začne letos opravou hlavní budovy za 80 
milionů korun. 

Vzorový byt v Malešicích 
Developerská společnost SIDI PRAGUE 

představuje prostřednictvím právě otevřeného 
vzorového bytu svůj projekt ByTy Malešice. 
Moderní komplex pro bydlení, odpočinek i 
nákupy s unikátním pojetím zeleně je s více 
než 500 byty jedním z největších současných 
developerských projektů v Praze. Po roce a 
čtvrt od zahájení prodeje je volná už jen necelá 
polovina bytů první etapy. 

Byty se tu dají pořídit už od 1 200 000 ko-
run. I to je důvod, proč se za necelých 12 měsíců poté, co se bagry poprvé zakously do země, pro-
dala polovina bytů. 

„V ByTech Malešice jsme se nechali inspirovat ve světě stále oblíbenějšími vertikálními zahra-
dami, které začal už ve 30. let minulého století realizovat Le Corbusier,“ představuje zelenou filo-
zofii ředitel SIDI PRAGUE Martin Louda a jeho slova doplňuje architekt projektu Oleg Haman, 
který se narodil právě na Praze 10 a možná právě proto se v téhle čtvrti podle návrhů jeho a kolegů 
z ateliéru Casua postavily už stovky bytů: „Mám rád výškové budovy, vzrušuje mě představa bytu 
s opravdovým výhledem do dáli. Taky mám rád zeleň. Jestli se celému týmu podaří dotáhnout 
realizaci tak, jak jsme to nakreslili, budou ByTy Malešice skutečně jedinečné.“ 

Projekt mrakodrapů v Praze na Chodově životní prostředí neovlivní 
Skupina PPF je o krok blíž výstavbě dvou 

nejvyšších budov v Česku, které plánuje v Praze 
na Chodově. Pražský magistrát totiž rozhodl, že 
projekt nemůže významně ovlivnit životní pro-
středí a veřejné zdraví, a proto ho nebude posu-
zovat podle zákona o posuzování vlivů na životní 
prostředí. ČTK to zjistila z informačního systé-
mu EIA. Projekt s názvem Prague Eye Towers 
zahrnuje výstavbou dvou kancelářských věží o 
výšce 139 a 128 metrů. Zatím nejvyšší rozesta-
věnou budovou v Česku je brněnský mrakodrap AZ Tower, který bude mít 111 metrů. PPF plánuje 
stavbu výškové budovy v ČR již několik let. V roce 2008 představila studii, která počítala s vybu-
dováním jedné věže vysoké 190 metrů. Později se ale PPF rozhodla pro dvě menší stavby. 

Projekt V Mezihoří odstartoval 
V Praze na Palmovce byl položen základní kámen rezidenčního projektu V Mezihoří, čímž byla 

oficiálně odstartována jeho výstavba. Dokončení projektu je plánováno na podzim roku 2013. 
Poloatriový bytový dům nabídne 142 kvalitních bytů, podzemní parkování a soukromou zahradu s 
množstvím zeleně a netradičními odpočinkovými zónami. Položení základního kamene se uskuteč-
nilo za účasti zástupců společností podílejících se na realizaci projektu – společnosti Orco Property 
Group v pozici developera a investora projektu, architektonicko-projekční kanceláře AGE project, 
s.r.o., BAK stavební společnosti, a.s., a městské části Praha 8. 

Bytový dům V Mezihoří je moderním rezidenčním projektem, který nabízí142 bytů v dispozi-
cích 1+kk až 4+kk o velikostech od necelých 30 m2 po více než 92 m2. Rozměry největších teras, 
náležejících k bytům v nejvyšších patrech, dosahují více než 100 m2. Průměrná cena za m2 činí 43 
tisíc Kč. Bytový dům vyroste ve stejnojmenné ulici přibližně pět minut chůze od zastávek tramvají 
a stanice metra Palmovka v Praze 8. Samotné centrum Prahy dělí od projektu V Mezihoří čtyři 
stanice metra. V okolí projektu se nachází kompletní občanská vybavenost. 

Bytový dům Vila Verde 
Generálním dodavatelem developerského 

projektu luxusního bytového domu Vila Verde 
se stala česká stavební společnost Hinton, která 
zvítězila ve výběrovém řízení pořádaném deve-
loperem projektu, společností Real 11 a.s. „Vila 
Verde je jedním z prvních bytových projektů, 
který naše společnost získala. Do budoucna 
očekáváme, že podobných staveb budeme reali-
zovat více nejenom v Praze, ale i v dalších regi-
onech. 

Kromě našich dlouholetých zkušeností o na-
šem vítězství ve výběrovém řízení rozhodlo také 
to, že jsme nabídli příznivou cenu,“ upřesňuje Zdeněk Burda, generální ředitel a předseda předsta-
venstva Hinton. Objekt je vybaven nejmodernějšími technologiemi, které spolu komunikují pro-
střednictvím systému IQ HOUSE. 
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Anja van den Berg 
se stala novým členem 
korporátního manage-
mentu společnost i 
PointPark Properties 
(P3). S platností od 2. 
dubna byla jmenována 
na pozici Corporate 
Communica t ion & 
Marketing Director P3. Anja působí již více 
než 15 let v oblasti marketingové komunikace 
a má bohaté zkušenosti z oblasti mezinárodní-
ho rozvoje průmyslových a skladových nemo-
vitostí. Před nástupem do P3 řídila několik let 
marketingové aktivity společnosti Prologis, 
kde byla zodpovědná za tvorbu a řízení mar-
ketingové strategie a komunikace v celé Evro-
pě. 

Tomáš Krones (39) 
je novým generálním 
ředitelem a zároveň 
členem představenstva 
společnosti PSG Inter-
national a.s. Působil 
například jako výkon-
ný ředitel PPF Real 
Estate nebo na řídících 
pozicích v Raiffeisen 
bank a Konsolidační 
bance. Krones (1973) vystudoval Vysokou 
školu ekonomickou v Praze. Hovoří anglicky 
a rusky. 

• STUDIO AXIS - Centrum vzdělávání ve 
stavebnictví v Praze 9 zve zájemce na akredi-
tované semináře: 
9. 5. Stavební opatření proti vnějšímu hluku a 
otřesům 
16. 5. Architektura a požární bezpečnost 
24. 5. Stavební zákon - územní řízení a sta-
vební řád 

Program a on-line přihlášku najdete na: 
http://www.studioaxis.cz/. 
• Festival reSITE: Architectural Institute in 
Prague (ARCHIP) a společnost Skanska vy-
hlašují mezinárodní ideovou architektonickou 
soutěž s cílem najít nové koncepce a návrhy 
pro nábřeží Vltavy v Praze. Soutěžní podmín-
ky a kompletní zadání se všemi podklady jsou 
k dispozici na webové stránce festivalu 
www.resite.cz/competition. Návrhy, zpracova-
né v angličtině, se odevzdávají v digitální 
formě – uzávěrkou je pondělí 14. května 2012. 
• Soutěžní přehlídka stavebních řemesel 
SUSO ve třetím kole 16. ročníku probíhala 
v Hradci Králové. Utkalo se zde sedm zednic-
kých a deset truhlářských týmů. Vítězné 
týmy postupují do celostátního finále, které se 
bude konat v Praze při mezinárodním staveb-
ním veletrhu FOR ARCH v září 2012. Více 
informací naleznete na www.suso.cz. 

Spolehlivé řešení pro komunikace a chodníky 
Při výběru vhodného materiálu platí nepsané 

pravidlo, že čím je skladba jednodušší, tím menší 
je pravděpodobnost následných poruch. Beton se 
vyznačuje mimořádnou odolností, vysokou život-
ností, příznivou cenou, rychlou realizací, kompakt-
ností, které z něj činí univerzální stavební materiál. 
Jediné, co šlo betonu vytknout, je jeho pohledová 
kvalita. Avšak i tento poslední podstatný detail se 
podařilo vyřešit. Řešení se jmenuje GraniSol - 
dekorativní vymývané betonové plochy. Tajemství 
GraniSolu spočívá ve speciálním technologickém 
postupu. Po aplikaci směsi se její povrch ošetří 
speciálním postřikem. Během procesu kontrolova-
ného vymývání cementového tmele vodou do hloubky 2 až 5 milimetrů vystoupí na povrch drobné 
oblázky nebo kamenná drť. Ty jsou pevně ukotveny v betonovém podloží, takže zhotovená plocha 
nepostrádá vynikající vlastnosti, kterými disponují kvalitní betony. Hlavní výhodou při realizaci je 
především rychlost. Během užívání pak oceníte nízké nároky na údržbu, dlouhou životnost, kom-
paktnost plochy, stejně jako fakt, že odolává slunci, dešti, mrazu, ale i veškerým zátěžovým zkouš-
kám. 

Pokud se chcete dozvědět více o dekorativních betonech GraniSol a dalších produktech společ-
nosti CEMEX, navštivte stánek 076 v pavilonu V na Stavebních veletrzích Brno. 

Chytré parobrzdy 
Trh dnes nabízí škálu rozmanitých druhů a typů parozábran. Některé kromě vzduchotěsného 

materiálu v sobě mají i speciální bublinky, aby získaly i tepelně izolační vlastnosti, jiné reflexní 
hliníkovou vrstvu, aby mohly odrážet teplo zpět do interiéru. Isover ve svých systémech doporuču-
je chytrou parobrzdu Isover Vario KM Duplex UV, která funguje nejen jako vzduchotěsná vrstva, 
ale má i jednu unikátní vlastnost navíc a tou je pro-
měnná ekvivalentní difuzní tloušťka sd [m]. Co to 
ale v praxi znamená? 

Tato parobrzda se chová v zimním období jako 
každá jiná vzduchotěsná vrstva, ale v létě se její 
vlastnosti vlivem změn vlhkosti mění a ekvivalentní 
difuzní tloušťka sd se snižuje z 5,0 až na 0,2 m. 
Díky této vlastnosti je tato parobrzda označována 
jako chytrá, jelikož v případě potřeby umožní, aby 
stavba „dýchala“ i směrem do interiéru a zabránila 
tak nárůstu vlhkosti v některých detailech a špatně 
větraných místech střechy. 

Kde je tedy dobré parobrzdu Vario KM Duplex 
UV použít? Je to vždy tam, kde chceme mít určitou 
jistotu, že v případě netěsností vlivem různých přelepení, napojení či prostupů parobrzdy či paro-
zábrany konstrukce i v případě jejího provedení vyhoví. Parobrzda Vario KM Duplex UV je jakási 
obdoba airbacku u aut. Obdobně jako o airbacku nevíte, dokud ho nepotřebujete a podobně je tomu 
i u této fólie. V případě, že konstrukce funguje správně, o jejích výhodách nevíme, ale v případě 
možného nárůstu vlhkosti začne vykonávat svoji funkci a propouštět vlhkost i do interiéru, kde se 
může odvětrat. 

HELUZ FAMILY 50 2in1 
Nový typ cihel je vhodný pro výstavbu energeticky efektivních budov při zachování vlastností 

jednovrstvé konstrukce. Inovace výrobku spočívá v zafixování tepelného izolantu ve formě pěno-
vého polystyrenu v malých vzduchových dutinách cihelného bloku. Výrobky HELUZ FAMILY 
2in1 ovlivní segment trhu nízkoenergetických, pasivních, nulových a plusových domů a cílem 
společnosti Heluz je v roce 2013 dosáhnout 40% podílu na výstavbě těchto staveb. V současné 
době plánuje výstavbu linky na plnění cihel polystyrenem, s jejím dokončením se počítá v roce 
2013. Měla by být schopna automatizovat výrobu bloků a umožnit i plnění doplňkového sortimen-
tu. V současnosti jsou tyto výrobky vyráběny na zařízení s poměrně velkým podílem lidské práce. 

Předpokládaná úspora nákladů na vytápění průměrného rodinného domu v pasivním standardu s 
obvodovým zdivem z cihelných bloků HELUZ FAMILY 2in1 je 80 % proti běžné výstavbě. Záro-
veň se sníží náklady na stavbu a urychlí se samotná realizace, protože nebude třeba zdivo dále 
zateplovat. 
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